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Vážení spoluobčané,

jen nerada začínám příspěvek tím, že se nám opět nepodařilo čtyřikrát do roka vydat 
zpravodaj a také nerada začínám tím, že přes dobu covidovou, energetickou, migrační, 
jsme se skoro dopracovali až na práh válečného konfliktu, který z nás už skoro nikdo 
nepamatuje.

Každý den na nás dopadají drahé energie, splátky hypoték a nevídané ceny potravin.

Musíme však věřit, že toto vše nějak odezní a bude líp? Možná i my sami si budeme 
vážit více věcí, které považujeme za samozřejmé.

Jaký tedy byl rok 2022 pro naši obec?

Již v lednu se koupil pozemek od Kamila Musila a Soni Musilové, pro stavbu nové 
hasičské zbrojnice. Na její stavbu jsme zažádali o dotaci, bohužel neúspěšně.

S L O V O  S T A R O S T K Y
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Vyvstává otázka, zda stavět pouze za své nebo čekat několik let, zda budeme v žádosti 
úspěšní. Hotový je projekt a vyřizují se potřebná povolení. Hasiči požádali o dovybavení 
nového zásahového vozidla - požární Tatry T 148 P, která má již od 18. května „nový 
domov“ v Bítovčicích.

Asi největší, jestli můžu psát, událostí, je zakoupení nemovitosti č.p.109 od pana Ri-
charda Buše se všemi pozemky a budovami které k ní patří. Cena byla 8.000.000,- Kč.

Proč se vlastně kupovalo? Již dlouhodobě se uvažovalo o případné rekonstrukci budo-
vy obecního úřadu, která už není v úplně nejlepším stavu. Při její opravě by možná zbylo 
obvodové zdivo? Nestála by pak oprava větší finanční částku, než tato koupě? Dalším 
důvodem byl i fakt, že obec nedisponovala vhodnými skladovacími prostorami, jako ta-
kové, tak i pro komunální techniku, posyp a další věci.

Dalším plusem je zřízení obecního obchůdku. Moje myšlenka byla taková, aby občané 
pro běžný nákup nemuseli každý den do Luk. Je jasné, že ceny nemohou být jako v mar-
ketech, ale zase u některých věcí jsou i levnější. Již při otevření jsem říkala, že obchůdek 
si tvoříte Vy sami. Proto bych byla velice ráda, aby jste sdělili paní Kružíkové, co by jste 
zde rádi našli a koupili si.

Další důležitou akcí byla oprava veřejného prostranství pře bývalým OÚ a kulturním 
domem. Myslím, že se vše velice podařilo a naše ,,náměstí“ tak získalo úplně jiný rozměr. 
Zde se ještě také musel opravit opěrný taras kolem potoka. Celkové náklady se vyšplhaly 
na částku 3.685.000,- Kč. Dotace z Programu rozvoje venkova přes MAS LEADER-Loucko 
je 2.055.688,- Kč a Kraj Vysočina nás podpořil částkou 127.000,- Kč. Zde děkuji firmě 
IPOS PS s.r.o., která opravdu odvedla pěknou práci.

V letošním roce byl také schválen nový územní plán obce.

Nyní trošku čísel, co nás stály další opravy:

Oprava opěrné zídky a stání kontejnerů s částkou 189.000,- Kč.

Oprava místní komunikace kolem Vilémovského mlýna kde firma SILSTAP s.r.o. polo-
žila asfaltový povrch za cenu 315.000,- Kč s DPH.

A na co jsem dostali?

Finanční příspěvek ze státního rozpočtu, MZE, obnova a zajištění lesních porostů 
ve výši 190.000,- Kč.

Co se letos vůbec dělo co se týká společenských, kulturních akcí.

Začátkem roku se konaly plesy různého druhu, u některých mně chyběl velmi malý 
zájem.

V dubnu, akce Čistá Vysočina, která obnáší sběr odpadků v katastru obce, hlavně 
kolem silnic.

V červnu pouťové veselí na ,,Vodárně“ a nánesu.

V říjnu pouštění draků za kolejemi, které se velice vydařilo.

V listopadu přátelské či sousedské posezení v kulturním domě. Velice vydařené po-
sezení, kvůli kterému vlastně vzniklo úplně nové Bítovčické hudební těleso. Moc a moc 
děkuji panu Karbašovi, dětem z mateřské školky a paní ředitelce Čermákové.

Listopadové přivítání sv. Martina, průvod s ohňostrojem a hry dětí v kulturáku, 
pití svařáku, čaje.
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Rozsvícení vánoční výzdoby, pouštění balónků s přáním Ježíškovi.

Myslím, že se v Bítovčicích snad nenudíme.

Na posledním zasedání ZO budeme projednávat mimo jiné výši stočného pro příští 
rok, které vychází asi o dvě koruny více než bylo v tomto roce.

Co se asi nezmění, myslím asi naposled, bude výše poplatku za odpady ve výši 
500,- Kč na občana.

O všem budete včas informováni a vše najdete v novém roce na webových stránkách 
obce.

Závěrem děkuji všem kdo přišli k volbám, měli šťastnou ruku a tedy staří i noví zastu-
pitelé budou rozvíjet obec snad ke spokojenosti občanů.

Zaměstnancům obce, mateřské školy, našim hasičům a všem co si najdou chvíli 
pro naši obec, velice děkuji za jejich práci. Není jednoduché vše zvládnout a všem 
se zavděčit.

Přeji Vám všem, aby jste měli pěkné vánoce a prožili je v kruhu rodiny. Ne všichni toto 
štěstí mají a ne všechny krásné okamžiky se opakují.

V novém roce přeji hlavně zdraví, štěstí a milá setkávání se všemi v roce 2023.

Eva Bendová

nad Horním Smrčným - foto: -m-
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Duben 2022 - dětský karneval.

F O T O G A L E R I E  A K C Í

Září 2022 - drakiáda.
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Úprava veřejného prostranství.

Listopad 2022 - průvod sv. Martina.

Listopad 2022 - setkání seniorů.
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S V A Z  D O B R O V O L N Ý C H  H A S I Č Ů

Zpráva o činnosti za rok 2022

Letošní rok jsme začali jak už tradičně hasičským plesem, 
který se uskutečnil 26. února. K tanci a poslechu hrála skupina 
Drink. Letošní ples navštívilo 85 platících.

5. března jsme uspořádali masopustní průvod obcí. Průvodu 
se zúčastnilo 30 dospělých, 8 dětí a 2 muzikanti.

16. dubna byla připravena pro členy sboru velikonoční za-
bíjačka na vodárně. Akce se povedla na 100%. Jitrnice, jelita 
ani tlačenka neměly chybu.

30. dubna se na vodárně uskutečnilo pálení čarodějnic. Pro děti byla připravena po-
hádková cesta, na které plnily různé úkoly se sladkou odměnou na konci. Jako večerní 
program jsme si připravili ukázku, co se stane, když byste se pokoušeli hasit vodou 
vznícený olej na pánvi. Ukázka se podařila. Lidem se líbila natolik, že jsme pokus ještě 
dvakrát opakovali. Po setmění byla jako každým rokem zapálená vatra.

18. května se náš vozový park rozrostl. Od sousedního sboru z Kamenice jsme přivez-
li cisternovou automobilovou stříkačku Tatra 148, kterou jsme po patřičném zaškolení 
a odjetí kondičních jízd 28. července přihlásili do zásahu.

Za celý sbor bych tímto chtěl ještě jednou poděkovat obci za zakoupení nového 
vozidla.

27. Srpna jsme uspořádali na vodárně soutěž okresní ligy mladých hasičů, které se 
zúčastnila i naše dvě družstva dětí. Soutěže se zúčastnilo celkem 21 družstev.

Chtěl bych poděkovat všem, kteří se zapojili a pomohli při organizaci a průběhu  
soutěže.

21. října bylo ve Studénkách uspořádané posezení pro zasloužilé hasiče, kterého se 
zúčastnili i naši členové.

26. listopadu se konal v Sokolovně v Lukách nad Jihlavou Okrskový ples, kterého se 
zúčastnilo 30 členů našeho sboru. K tanci a poslechu hrála skupina Fontána.

Brigády

Jakožto každoročně jsme chodili do místní zemědělské společnosti Luka a.s., ve které 
jsme pomáhali při zakrývaní silážních žlabů.

I na vodárně jsme letos odpracovali spoustu hodin. 

- úprava terénu u workautového hřiště a u hlavní příjezdové brány;

- montáž a ukotvení dětských houpaček za pergolou;

- úprava nájezdu u vchodu do pergoly;

- a samozřejmě sečení travnatého porostu.

Chtěl bych poděkovat všem členům, co se zúčastňují brigád při zakrývání a brigád, 
při celoroční údržbě vodárny.



Bítovčický čtvrtletník - xvi. ročník - 1/2022 7

Soutěže:

14. května se konala ve Studénkách okrsková soutěž, které jsme se zúčastnili v počtu 
dvou družstev.

- muži do 35 let se umístili na 5. místě z 8. družstev.

- muži nad 35 let se umístili na 9. místě z 11. družstev.

I naši mladí hasiči se jakožto každoročně zúčastnili soutěží, které jsou zahrnuty do 
okresní  ligy mladých hasičů.

K dnešnímu dni má náš sbor 97 členů a z toho 36 dětí.

Závěrem mé zprávy bych chtěl poděkovat všem členům za odvedenou práci 
a popřát Vám i Vašim rodinám klidné a Veselé Vánoce, hodně štěstí a zdraví 
v Novém roce 2023.

Děkuji

starosta sboru 
Radek Zimola

Tatra 148 CAS 32
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M A T E Ř S K Á  Š K O L A  B Í T O V Č I C E
S novým školním rokem 2022/2023 

máme ve školce plný stav dětí, letos 
snad již bez omezení. Do mateřské 
školky dochází celkem 20 dětí. Většina 
je z naší obce, jen 4 děti dojíždějí z Luk 
nad Jihlavou.

Stejně jako v předchozím roce probí-
hají v naší školce dva projekty:

„ČTEME DĚTEM VE ŠKOLCE“

Každý den po obědě čteme dětem 
pohádku. Můžete se zapojit a přijít nám 
přečíst třeba Vaší oblíbenou pohádku, 
stačí se domluvit a budeme se těšit.

„SE SOKOLEM DO ŽIVOTA“

Celostátní projekt pro rozvoj pohy-
bové gramotnosti pro předškolní děti . 
Projekt má za úkol naučit už i malé děti 
vnímat pohyb jako přirozenou součást 
našeho života a kladně k pohybu mo-
tivovat.

V podzimních měsících jsme pod-
nikali výlety do lesa s opékáním buř-

tů. Využívali jsme sportovní areál „Vodárna“ k různým hrám a sportovním aktivitám. 
Moc rádi s dětmi chodíme do lesa, kde si děti z přírodních materiálů staví „domečky“ 
pro zvířátka.

Během měsíce listopadu jsme s naším „dě-
dou“ panem Miroslavem Karbašem nacvičovali 
vystoupení s harmonikou na setkání se sousedy 
obce, které se konalo v kulturním domě. Poda-
řilo se nám nacvičit celkem pět písní a snad se 
vystoupení líbilo. S dětmi jsme si nacvičování 
moc užili a domluvili jsme se na další spolupráci.

Do vánoc nás ještě čeká návštěva místní 
knihovny, kam nás pozvala paní knihovnice 
Věrka Šimková, která si připravila pro děti pro-
gram s vánoční tématikou. V pátek 16.12. jedeme 
do divadla Doid v Jihlavě na vánoční vystoupení 
dětského folklorního souboru DŘEVÁČEK.

Na pondělí máme v plánu „Vánoční besídku“ 
pro rodiče, která se tento rok uskuteční ve škol-
ce. Připravujeme  krátké vystoupení, zazpíváme 
si koledy a sníme si perníčky, které jsme sami 
upekli.
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V poslední školní den si uděláme s dětmi ještě malou besídku s nadílku ve školce a 
pak už se budeme těšit na „JEŽÍŠKA“.

Děkujeme Všem za spolupráci .

Přejeme Vám mnoho úspěchů, pohodu, klid a zdraví v roce 2023.

  Vánoční čas už je tu zas,

  hodiny běží a venku sněží.

  Cukroví voní, tak jako loni,

  těšte se na dárky, písně a pohádky.

Kolektiv MŠ Bítovčice

kolektiv MŠ Bítovčice
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Ty tam jsou časy, kdy jsem byl schopen sestavovat dlouhé výčty toho, co by mi 
měl Ježíšek nadělit pod stromeček. Najednou mám problém vymyslet byť jednu 
jedinou věc. A ještě horší je vymyslet, co by asi měl Ježíšek nadělit těm ostatním.

Chvíli jsem si tak onehdá pohrával s myšlenkou, že by bylo nejlepší, uzavřít 
tichou dohodu a jednou provždy nechat vánoční dárky jen pro malé děti, ma-
ximálně jako příležitost získat vytoužené věci pro dospívající, kteří zatím ještě 
nevydělávají dost peněz. Zní to vcelku rozumně, přesto však tento nápad nějak 
stále nemohu přijmout.

Myslím, že dárky prostě k Vánocům patří. A to nejen jako tradice, ale jako 
vhodný způsob, jak se trénovat v pojmenovávání vlastních tužeb a přání, 
ale i jako vhodný způsob, jak se učit lépe vcítit do ostatních. A co jiného je chtít 
pro druhého to nejlepší, než láska? Přál bych tedy nám všem, aby se pro nás 
darovaní a přijímání dárků stalo skutečnou školou lásky, abychom tak mohli 
od Ježíška přijmout ten největší dar, kterým není nic menšího, než na vlastní kůži 
poznat, co to láska je.

o. Jakub Tůma

C O  S I  P Ř Á T  O D  J E Ž Í Š K A ?

Z výstavy betlémů a vánočních dekorací v kostele sv. Jiljí v Moravských Budějovicích 
foto: -m-
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Vánoční Až

Až stromeček doma nám zazáří, 
podvečer vykouzlí úsměvy na tváři, 
malým i těm dospělým, 
o dárek s Tebou se podělím.

Až pod talíř položím kapří šupinu, 
pak vzpomenu si na zimu, 
našeho dětství, té prosté radosti, 
na dny bez veškerých starostí.

Až jablíčko rozkrojím, 
hvězdičku uvidím, 
a s hvězdou i naději, 
Slyšíš? To andělé - už pějí.

Až se ta kometa na nebi objeví, 
a noc zas v den jasný promění, 
budeme vědět - zázrak se stal, 
v jeslích se narodil malý Král

Až se to stane, věř mi, 
to sám Bůh projde našimi dveřmi, 
a jako host usedne s námi ke stolu, 
pak budem všichni pospolu.
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